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REVISTA PRESEI

• Sindicaliştii FSLI Petrol Energie au pichetat joi unul dintre sediile
grupului GSP

Membrii Federaţiei Sindicatelor Libere şi Independente Petrol Energie
(FSLI) au pichetat joi unul dintre sediile grupului de firme GSP,
revendicând, în prima acţiune în stradă, respectarea drepturilor despre
care sindicaliştii afirmă că au fost încălcate constant şi flagrant în
ultimele 12 luni de la transferul de la OMV Petrom la contractorul GSP
Offshore.

Participanţii la pichetare au solicitat respectarea drepturilor din Contractul
Colectiv de Muncă (CCM) de la data transferului, cerând respectarea legii
şi rezolvarea imediată a tuturor disfuncţionalităţilor.

Potrivit unui comunicat al FSLI Petrom Energie, remis joi seara
AGERPRES, protestul vine în continuarea numeroaselor activităţi
întreprinse de reprezentanţii Federaţiei, precum notificarea angajatorului,
încercarea de a rezolva situaţia pe cale amiabilă în întâlnire comună
propusă de sindicat, formularea mai multor adrese către Inspectoratul
Teritorial de Muncă Constanţa sau transmiterea unui memoriu către
Ministerul Muncii, Familiei şi Protecţiei Sociale.

"Cu toate că OMV Petrom avea cunoştinţă de problemele angajaţilor
transferaţi la GSP Offshore, a fost nevoie să se declanşeze proteste de
stradă, să se trimită comunicate de presă şi o scrisoare deschisă pentru ca
reprezentanţii conducerii OMV Petrom să notifice contractorul GSP
Offshore cu privire la respectarea drepturilor angajaţilor. Cam târziu,
spunem noi, dar mai bine mai târziu decât niciodată! Acţiunea desfăşurată
astăzi (joi, n.r.) este primul protest în stradă din programul de manifestaţii
publice care vor avea loc în mai multe locaţii care vor fi anunţate din timp.
Întregul program de proteste este adaptat reglementărilor legale şi
recomandărilor generate de contextul creat de pandemia COVID-19,
protecţia şi siguranţa participanţilor fiind prioritare", se menţionează în
comunicat.
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Pe de altă parte, marţi, Grup Servicii Petroliere a respins acuzaţiile
reprezentanţilor FSLI Petrol Energie pe care le-a calificat drept
"denigratoare" şi a afirmat că majoritatea acestora sunt supuse atenţiei
justiţiei.

"GSP respinge cu fermitate acuzele denigratoare din scrisoarea deschisă
(a FSLI Petrol Energie n.r.), menite să dezinformeze şi să mintă opinia
publică, într-un mod grosolan. Majoritatea acestor enormităţi sunt supuse
atenţiei justiţiei, demers în care intenţionăm să demonstrăm, fără urmă de
îndoială, inclusiv reaua credinţă a detractorilor noştri", au menţionat
reprezentanţii GSP, conform unui drept la replică transmis, marţi seara,
AGERPRES.

OMV Petrom a anunţat, miercuri, că a notificat GSP în legătură cu
aşteptările pe care le are în ceea ce priveşte rezolvarea plângerilor
angajaţilor şi respectarea drepturilor acestora.

"Am luat notă de scrisoarea deschisă a FSLI Petrol-Energie despre
plângerile angajaţilor GSP. Am notificat contractorul GSP în legătură cu
aşteptările noastre ca această situaţie să se rezolve repede şi ca drepturile
angajaţilor să fie respectate. Ca beneficiar al serviciilor, ne preocupă
aceste dificultăţi şi ne aşteptăm ca diferendele să fie rezolvate şi ca
activităţile să fie furnizate, în continuare, într-o manieră adecvată, cu
respectarea integrală a Contractului Cadru pentru Servicii Integrate", au
precizat reprezentanţii OMV Petrom.

Federaţia Sindicatelor Libere şi Independente Petrol-Energie reuneşte pe
baza liberului consimţământ Sindicatele Libere Independente, Asociaţiile
şi Ligile cu caracter apolitic din cadrul Industriei Petroliere din România,
care au dobândit în prealabil person•alitate juridică şi care se angajează să
respecte Statutul Federaţiei.

(Sursa: Agerpres)
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• COMUNICAT DE PRESĂ F.S.L.I. PETROL-ENERGIE

Astăzi a avut loc primul protest în stradă pentru susținerea angajaților
ale căror drepturi sunt încălcate constant și flagrant

Sindicaliștii F.S.L.I Petrol-Energie au protestat în stradă împotriva
abuzurilor angajatorului GSP Offshore

26 noiembrie 2020, București. Așa cum au anunțat, angajații, membri
ai FEDERAȚIEI SINDICATELOR LIBERE ȘI INDEPENDENTE
PETROL ENERGIE (F.S.L.I. PETROL-ENERGIE) au pichetat astăzi
unul dintre sediile grupului de firme GSP, revendicând, în prima
acțiune în stradă, respectarea drepturilor încălcate constant și flagrant
în ultimele 12 luni de la transferul de la OMV Petrom la contractorul
GSP Offshore.

Participanții la pichetare au solicitat prin mesaje puternice, respectarea
drepturilor din Contractul Colectiv de Muncă (CCM) de la data
transferului, cerând respectarea legii și rezolvarea imediată a tuturor
disfuncționalităților:

„Dacă nu luăm atitudine împreună acum, mâine se poate ca
fiecare dintre noi să ajungem în aceeași situație!
Nerespectarea drepturilor este un atentat la bunăstarea
noastră și a familiilor noastre. Siguranța la locul de muncă,
plata drepturilor salariale, echitabilă și la timp, nu sunt
cuvinte simple, ci sunt principii pe care trebuie să le apărăm
pentru noi și pentru viitorul copiilor noștri!”, a declarat un
participant la pichetarea organizată astăzi de F.S.L.I.
Petrol-Energie.

Protestul de astăzi vine în continuarea numeroaselor activități întreprinse
de reprezentanții F.S.L.I. Petrol-Energie, precum notificarea angajatorului,
încercarea de a rezolva situația pe cale amiabilă în întâlnire comună
propusă de Sindicatul nostru, formularea mai multor adrese către
Inspectoratul Teritorial de Muncă Constanța, transmiterea unui memoriu
către Ministerul Muncii, Familiei și Protecției Sociale, înregistrarea de
cereri de chemare în judecată împotriva celor care se fac vinovați de
această situație și transmiterea unei scrisori deschise către principalii
acționari ai OMV Petrom, în calitate de cedent.
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Cu toate că OMV Petrom avea cunoștință de problemele angajaților
transferați la GSP Offshore, a fost nevoie să se declanșeze proteste de
stradă, să se trimită comunicate de presă și o scrisoare deschisă pentru ca
reprezentanții conducerii OMV Petrom să notifice contractorul GSP
Offshore1, cu privire la respectarea drepturilor angajaților. Cam târziu,
spunem noi, dar mai bine mai târziu decât niciodată!

Acțiunea desfășurată astăzi este primul protest în stradă din programul de
manifestații publice care vor avea loc în mai multe locații care vor fi
anunțate din timp. Întregul program de proteste este adaptat
reglementărilor legale și recomandărilor generate de contextul creat de
pandemia COVID-19, protecția și siguranța participanților fiind
prioritare.

(Sursa: Departament Comunicare F.S.L.I.PETROL-ENERGIE)
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• Ședință extraordinară a Consiliului de Administrație, după ce au
fost descoperite fapte grave de corupție în Televiziunea Națională!

Săptămâna viitoare se va întruni CA pentru atragerea răspunderii
președintelui-director general Doina Gradea și pentru sesizarea
instituțiilor abilitate privind suspendarea șefei TVR.

Consiliul de Administrație al Societății Române de Televiziune va lua
în discuție săptămâna viitoare, în ședință extraordinară, o decizie privind
angajarea răspunderii administratorului prevăzută de Art. 220 Cod
Civil, precum și prin depunerea în instanță a unei acțiuni împotriva
Președintelui-Director General al SRTv., Doina Gradea. Motivul acestei
propuneri fără precedent puse pe masa CA o reprezintă managementul
defectuos care a dus la prejudicierea instituției, constatat prin Raportul
Curții de Conturi nr. XI/40636/C.G.S./12.09.2019 și prin Procesul -
verbal de inspecție încheiat la data de 26.10.2020, emis de Ministerul
Finanțelor Publice - Direcția Generală de Inspecție
Economico-Financiară (D.G.I.E.F.)

La propunerea membrului CA, Monica Ghiurco, reprezentant al
salariaților în CA, susținută de Karen Sebeși, reprezentant al salariaților,
de prof. Sorin Iliesiu din partea PSD, dar și de reprezentanții PNL
și USR, ieri, 25 noiembrie 2020, în ședința Consiliului de Administrație
s-a convenit ca în cursul săptămânii viitoare să fie organizată o ședință
extraordinară a Consiliului de Administrație, pentru a se analiza și vota
atragerea răspunderii administratorului Doina Gradea, pentru
management defectuos și grave prejudicii aduse instituției.

Precizăm că inspectorii de control au constatat prejudicii și abateri grave
care îndeplinesc elementele constitutive ale răspunderii civile, precum și
ale răspunderii penale. Sindicatul Român al Jurnaliștilor
MediaSind împreună cu MediaSind TVR au transmis opiniei publice,
dar și membrilor CA încă din data de 12 noiembrie 2020 o informare cu
titlul- Ministerul Finanțelor descoperă fapte de corupție în derularea
unui contract în valoare de 18 849 600 euro, pentru transmiterea prin
satelit a programelor Televiziunii Române! - în care a semnalat faptul
că, în urma controlului, conducerea TVR este acuzată de fals material în
înscrisuri oficiale, fals intelectual, uz de fals, fals în înscrisuri sub
semnătură privată precum și de mai multe încălcări ale dispozițiilor
legale!
Mai mult, președintele-director general, Doina Gradea, este acuzată că a
plătit din fonduri publice, fără bază legală și/sau contractuală, suma de 1
062 634,98 lei! – se mai arată în Procesul Verbal al inspectiei!

https://mail.cnslr-fratia.ro/owa/redir.aspx?REF=qE6GvrNvl6u_p9bs4efGp17rrdVWlMyYTVdgzvCJpQ8Q35sVHpLYCAFodHRwOi8vd3d3Lm1lZGlhc2luZC5yby9jb211bmljYXRlLTEvbWluaXN0ZXJ1bGZpbmFudGVsb3JkZXNjb3BlcmFmYXB0ZWRlY29ydXB0aWVpbmRlcnVsYXJlYXVudWljb250cmFjdGludmFsb2FyZWRlMTg4NDk2MDBldXJvcGVudHJ1dHJhbnNtaXRlcmVhcHJpbnNhdGVsaXRhcHJvZ3JhbWVsb3J0ZWxldml6aXVuaWlyb21hbmU.
https://mail.cnslr-fratia.ro/owa/redir.aspx?REF=qE6GvrNvl6u_p9bs4efGp17rrdVWlMyYTVdgzvCJpQ8Q35sVHpLYCAFodHRwOi8vd3d3Lm1lZGlhc2luZC5yby9jb211bmljYXRlLTEvbWluaXN0ZXJ1bGZpbmFudGVsb3JkZXNjb3BlcmFmYXB0ZWRlY29ydXB0aWVpbmRlcnVsYXJlYXVudWljb250cmFjdGludmFsb2FyZWRlMTg4NDk2MDBldXJvcGVudHJ1dHJhbnNtaXRlcmVhcHJpbnNhdGVsaXRhcHJvZ3JhbWVsb3J0ZWxldml6aXVuaWlyb21hbmU.
https://mail.cnslr-fratia.ro/owa/redir.aspx?REF=qE6GvrNvl6u_p9bs4efGp17rrdVWlMyYTVdgzvCJpQ8Q35sVHpLYCAFodHRwOi8vd3d3Lm1lZGlhc2luZC5yby9jb211bmljYXRlLTEvbWluaXN0ZXJ1bGZpbmFudGVsb3JkZXNjb3BlcmFmYXB0ZWRlY29ydXB0aWVpbmRlcnVsYXJlYXVudWljb250cmFjdGludmFsb2FyZWRlMTg4NDk2MDBldXJvcGVudHJ1dHJhbnNtaXRlcmVhcHJpbnNhdGVsaXRhcHJvZ3JhbWVsb3J0ZWxldml6aXVuaWlyb21hbmU.
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Conform aceluiași PV de inspecție, Ministerul Finanțelor va sesiza
organele de cercetare penală!

Vă prezentăm aici Concluziile Procesului – Verbal de inspecție încheiat
în data de 26.10.2020 și vă vom ține la curent cu evoluția evenimentelor.

(Sursa: Departament Comunicare MediaSind TVR)

• După trei ani de așteptare, modificările fiscale cerute de mediul de
afaceri au fost adoptate: Top 10 noutăți

Modificările aduse Codurilor fiscal și de procedură fiscală prin proiectul
de lege votat de Parlament pe 24 noiembrie 2020 vin într-un moment în
care mediul de afaceri are nevoie de un cadru fiscal mai clar și mai
modern, pe fondul crizei sanitare care a afectat operațiunile și a generat
incertitudine fără precedent. Este vorba de un proiect care include multe
propuneri ale mediului de afaceri și a cărui "naștere" nu a fost deloc
ușoară. Dacă ne gândim că de la inițierea proiectului până la adoptare au
trecut aproape trei ani, ne dăm seama că este un termen neobișnuit de
mare în condițiile în care schimbările legislației fiscale sunt de obicei
rapide, unele chiar peste noapte.

Ca să ne dăm seama mai bine cum evoluează procesul legislativ, am
calculat durata alocată consultării publice și am constatat că, începând din
2017, proiectele de acte normative cu implicații fiscale au fost adoptate în
medie în circa 70 de zile de la lansarea publică. Cu acest proiect, însă,
lucrurile au stat diferit pentru că mediul de afaceri, prin organizațiile
reprezentative din cadrul Coaliției pentru dezvoltarea României, a fost
puternic implicat și procesul de consultare a fost unul foarte serios.

În primăvara anului 2018, la invitația Ministerului de Finanțe, asociațiile
de afaceri au început să lucreze la modificarea Codurilor, preocuparea
majoră fiind pentru reglarea unor prevederi neconforme cu legislația și
jurisprudența europeană, ajustarea unor reguli care s-au dovedit greoaie
sau împovărătoare, suplimentarea unor beneficii pentru angajați și
alinierea cadrului fiscal la principii moderne care sprijină investițiile.

A fost un efort mare pentru a finaliza propunerile cât mai rapid, în
speranța că proiectul va fi aprobat de guvern și înaintat parlamentului în
toamna anului 2018.

https://mail.cnslr-fratia.ro/owa/redir.aspx?REF=qE6GvrNvl6u_p9bs4efGp17rrdVWlMyYTVdgzvCJpQ8Q35sVHpLYCAFodHRwOi8vd3d3Lm1lZGlhc2luZC5yby9jb211bmljYXRlLTEvbWluaXN0ZXJ1bGZpbmFudGVsb3JkZXNjb3BlcmFmYXB0ZWRlY29ydXB0aWVpbmRlcnVsYXJlYXVudWljb250cmFjdGludmFsb2FyZWRlMTg4NDk2MDBldXJvcGVudHJ1dHJhbnNtaXRlcmVhcHJpbnNhdGVsaXRhcHJvZ3JhbWVsb3J0ZWxldml6aXVuaWlyb21hbmU.
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Din păcate, lipsa de predictibilitate cu care ne-am obișnuit de mulți ani
a ”lovit” din nou și, spre uimirea întregului mediu de afaceri care aștepta
ca din 2019 să intre în vigoare prevederile proiectului amplu dezbătut,
guvernul a aprobat extrem de repede în locul acestuia, la finalul anului
2018, celebra OUG 114.

Evident că agenda mediului de afaceri a fost deturnată, principala
problemă fiind remedierea pagubelor cauzate de acest act normativ care a
dispărut din peisajul fiscal, abia la finalul anului trecut.

Însă nici anul 2020 nu a venit cu liniște și stabilitate, ci dimpotrivă cu o
mare incertitudine socială și economică, iar prioritățile autorităților au
fost și încă sunt situația de sănătate publică și măsurile de sprijin rapid
pentru economie.

Cu toate acestea, mediul de afaceri a continuat să susțină proiectul
demarat în 2018 care, în cele din urmă, a primit votul final în parlament,
dând un semnal pozitiv pentru companii și investitori că vocile lor sunt,
totuși, auzite de decidenți. Voi puncta în continuare cele mai importante
zece modificări ale Codurilor fiscal și de procedură fiscală adoptate de
parlament. În cazul Codului fiscal cele mai de impact noutăți sunt:

Consolidarea fiscală

Datorită consolidării fiscale, pierderile şi profiturile societăţilor care
formează grupul se vor cumula, iar impozitul pe profit se va aplica asupra
diferenţei pozitive dintre acestea. În acest mod grupurile vor avea
posibilitatea să își recupereze pierderile fiscale în timp real. Propunerea
de consolidare fiscală vine în completarea unui pachet integrat de
legislație specifică grupurilor de societăți, care va încuraja și mai mult
prezenta holdingurilor în România.

Deducerea integrală a ajustărilor pentru deprecierea creanțelor

Ajustările pentru deprecierea creanțelor devin integral deductibile, fiind
eliminat pragul actual de 30%.

Recuperarea TVA plătită la buget pentru facturi neîncasate de la
persoane fizice, mai vechi de un an

Sunt modificate prevederile legislative naționale privind ajustarea bazei
de impozitare a TVA, în vederea alinierii cu principiile fundamentale ale
Directivei de TVA și jurisprudența europeană recentă.
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Potrivit cadrului juridic și fiscal curent, ajustarea bazei de impozitare în
cazul creantelor neincasate de la debitori persoane fizice nu este posibilă.

Astfel, modificarea prevede că în cazul în care contravaloarea totală sau
parțială a bunurilor livrate sau a serviciilor prestate nu a fost încasată de
la beneficiarii persoane fizice în termen de 12 luni de la termenul de plată
stabilit de părți, ori în lipsa acestuia, de la data emiterii facturii, baza
impozabilă de TVA poate fi ajustată.

Ajustarea este permisă doar dacă s-au luat măsuri comerciale pentru
recuperarea creanțelor de până la 1000 lei, inclusiv, respectiv că au fost
întreprinse proceduri judiciare pentru recuperarea creanțelor mai mari de
1000 lei. Prin urmare, companiile de telecom, utilități etc au posibilitatea
să recupereze TVA pe care au plătit-o bugetului de stat aferentă acestor
facturi neîncasate.

Posibilitatea de a desemna un reprezentant fiscal autorizat pentru
obligațiile de TVA

Persoanele neînregistrate în scopuri de TVA în România pot desemna un
reprezentant fiscal autorizat care sa îndeplinească obligațiile din
perspectiva TVA. Conceptul de reprezentant fiscal autorizat există de mai
mulți ani în state membre. Introducerea în legislația românească reduce
costurile de administrare pentru companiile din afara UE (și nu numai),
încurajându-le să facă importurile de bunuri în UE prin România. Putem
spune ca acesta va reprezenta încă un pas înainte pentru încurajarea
volumului de mărfuri tranzitate/transbordate din portul Constanța și nu
numai.

TVA în vamă

Nu se face plata efectivă în vamă pentru importurile efectuate de
persoanele impozabile înregistrate în scopuri de TVA dacă: au obţinut
certificat de amânare de la plată, au realizat importuri din teritorii şi state
terţe, în ultimele 6 luni anterioare lunii în care solicită eliberarea
certificatului, cu valoare cumulată de cel puţin 50 milioane lei, cu
excepția produselor supuse accizelor armonizate.
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Noi beneficii neimpozabile pentru angajați binevenite în contextul
actual

Sunt exceptate de la calculul impozitului pe venit și al contribuțiilor
sociale, sumele acordate angajatilor pentru cheltuielile cu utilitățile
(electricitate, încălzire, apă și abonamentul de date) și achiziția
mobilierului și echipamente de birou, în limita unui plafon lunar de 400
lei corespunzător numărului de zile din lună în care angajatul desfășoară
activitate în regim de telemuncă, precum și acoperirea de către angajatori
a costurilor cu testarea epidemiologică și/sau vaccinarea angajaților
pentru a împiedica răspândirea bolilor care pun în pericol sănătatea
angajaților și cea publică.

Utilizarea mașinii în scop personal, neimpozabilă pentru angajații
microîntreprinderilor

În prezent, regimul fiscal favorabil existent pentru utilizarea mașinilor
atât în scop de serviciu, cât și personal nu poate fi aplicat de către
entitățile care nu sunt plătitoare de impozit pe profit. Noutatea este că
aceste avantaje sub forma utilizării în scop personal a vehiculelor devin
neimpozabile și scutite de contribuții sociale și pentru angajații
persoanelor juridice ce aplică regimul de impozitare al
microîntreprinderilor sau impozitul specific unor activități. Astfel,
angajații microîntreprinderilor care utilizează mașina societății și în scop
personal nu vor mai datora impozitul pe venit și contribuțiile sociale
pentru acest avantaj, fără a exista o limită, așa cum există în cazul
angajaților companiilor platitoare de impozit de profit (respectiv 50%
limită de deductibilitate).

Principalele modificări ale Codului de procedură fiscală

Transferul activității de soluționare a contestațiilor de la ANAF la
MFP

Se schimbă competența de soluționare a contestațiilor de la ANAF la
MFP, structurile de soluționare a contestațiilor existente la nivelul ANAF
fiind preluate în cadrul MFP. Prin această modificare soluționarea devine
un process autonom și mai obiectiv.
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Suspendarea inspecției fiscale

Inspecția fiscală se suspendă până la finalizarea procedurilor penale
derulate în legătură cu tranzacțiile controlate. Astfel, nu vor mai fi emise
decizii de impunere și, prin urmare, contribuabilii nu vor rămâne ca în
prezent cu sumele plătite o perioadă lungă de timp.

Modificarea se impune ca urmare a faptului că CEDO a criticat România
pentru că, prin procedurile în vigoare, a permis ca referitor la același
contribuabil și pentru aceeași situație de fapt să se declanșeze două
proceduri: o procedură administrativă și o procedură penală.

Reexaminarea deciziei de soluționare

Organul fiscal își poate retrage propria decizie de soluționare, la cererea
contribuabilului, dacă apare un precedent pozitiv (o decizie contrară
emisă de CJUE, Comisia centrală fiscală, Înalta Curte de Casație și
Justiție). Reglementarea posibilității de reexaminare a deciziei de
soluționare a contestației în anumite situații va conduce la încetarea
procedurilor judiciare costisitoare atât pentru contribuabili, cât și pentru
administrația fiscală, degrevarea instanțelor judecătorești de asemenea
litigii și evitarea plății de către organele fiscale de cheltuieli de judecată,
dobânzi sau alte sume în cazul în care se apreciază că actul emis nu este
în conformitate cu dispozițiile legale.

Pentru a intra în vigoare proiectele urmează să fie promulgate de către
președinte și publicate în Monitorul Oficial. Adoptarea acestor modificări
reprezintă un prim pas pentru îmbunătățirea legislației fiscale și este de
așteptat ca anul viitor să fie reluate discuțiile privind politicile fiscale
într-un context diferit, odată cu încheierea alegerilor și numirea unui nou
guvern.

(Sursa: hotnews.ro)

• Guvernul a pus în dezbatere publică Planul Național de Relansare
și Redresare în valoare de 30 de miliarde de euro. Vizează peste 21
mld. de euro pentru infrastructură, tranziție verde și schimbări
climatice, dar și 6 mld. euro pentru investiții în școli și spitale.

”Planul Național de Redresare și Reziliență (PNRR) reprezintă un
document strategic structurat pe două priorități: reforme și investiții, ce



CNSLR Fratia Revista Presei 27 noiembrie 2020 11

aduce României perspectiva modernizării și a schimbărilor profunde
așteptate de societatea civilă, mediul de afaceri și sectorul public din
România. Cu un total alocat de 33 de miliarde de euro (prețuri curente).
70% din suma va fi alocată în următorii trei ani, iar restul, în funcție de
evoluțiile macroeconomice de la nivelul fiecărei țări” potrivit Ministerului
Fondurilor Europene.

Președintele Klaus Iohannis a fost cel care a prezentat Planul, în cadrul
unui eveniment public organizat la Hotelul Pullman din București.
Principalele declarații:
 Vor fi disponibile fonduri pentru recuperarea economică și

accelerarea potențialului de creștere în baza documentului lansat azi în
dezbatere publică.

 Este momentul cel mai bun să ne asumăm reforme ambițioase în
legislația achizițiilor publice, administrației publice, fondurilor
europene. Sumele trebuie administrate responsabil, transparent,
cheltuite în beneficiul real al cetățenilor. Mă refer cu precădere la
spitale noi și extinderea celor existente. Propunem investiții
suplimentare în școli, dar și în administrația la nivel local.

 România trebuie să se conecteze la realitățile zilelor noastre! Este
necesar pentru a crea noi locuri de muncă bine plătite. E timpul să
răspundem adecvat și în privința tranziției verzi. Planul se lansează azi
în dezbatere publică. Rolul transparenței e de a construi împreună
România de mâine. E important ca discuțiile pe marginea planului să
fie aplicate, fundamentate și să depășească paradigma populismului
electoral.

Planul este structurat pe trei piloni și 12 domenii de activitate,
potrivit Ministerului Fondurilor Europene:

Pilonul I – Tranziție verde și schimbări climatice, cu un buget de 21,4
miliarde de euro, respectiv 64,9% din totalul bugetului alocat României,
este pilonul care are în vedere în special investițiile în infrastructură,
pentru a ameliora starea economiei naționale, a crește accesibilitatea
populației și a localităților urbane la rețeaua de transport TEN-T Core &
Comprehensive, dar și pentru a asigura investiții în infrastructură care
respectă cerințele privind tranziția verde și digitalizarea, precum și
investiții în creșterea adaptării la schimbările climatice.
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Pilonul II – Are în vedere servicii publice, dezvoltare urbană și
valorificarea patrimoniului și are un buget alocat în valoare de 6,5
miliarde de euro, respectiv un procent de 19,7% din totalul valorii
bugetului. Pilonul II are drept obiectiv specific îmbunătățirea calității
serviciilor publice prestate, mai ales la nivelul marilor servicii publice din
domeniul sănătății și educației, precum și a calității serviciilor publice
prestate la nivel local, având drept scop final îmbunătățirea standardelor
de locuit ale populației, creșterea calității vieții populației. De asemenea,
în cadrul pilonului II se urmărește valorificarea patrimoniului cultural și
natural al localităților urbane pentru a asigura îmbunătățirea serviciilor
prestate populației, inclusiv cu scopul de a asigura ameliorarea stării
economice la nivel local.

Pilonul III – Competitivitate economică, digitalizare și reziliență: are un
buget estimat în valoare de 5 miliarde de euro, respectiv un procent de
15,4% din totalul bugetului alocat. Pilonul III are ca obiectiv specific
creșterea competitivității mediului de afaceri prin acces la retehnologizare,
automatizări industriale, digitalizare, precum și prin îmbunătățirea calității
produselor și serviciilor obținute de acestea, creșterea aportului
activităților de transfer tehnologic la obținerea de produse și servicii
inovative competitive pe piață, digitalizarea activităților pentru marile
servicii publice din domeniul sănătății și educației, precum și creșterea
capacității de reziliență a României în domeniul sănătății și al crizelor
alimentare.

(Sursa: biziday.ro)

• Cîțu: Deficitul este de 7% din PIB, la 10 luni/ Voi merge la
ședințele de politică monetară de la BNR

Deficitul bugetar este de 7% din PIB, a declarat Florin Cîțu, ministrul
Finanțelor Publice, într-o conferință de presă, precizând că este vorba
despre 74,04 miliarde lei. Potrivit acestuia, suma obligațiilor fiscale
amânate de cotribuabili se ridică la 16,29 miliarde lei.

Alte declarații:

 Veniturile sunt de 263,48 mld lei, la 10 luni, cu 2,4 miliarde lei mai
mult decât anul trecut.

 Am incasat din TVA 8,5 miliarde lei, cea mai mare sumă încasată
într-o lună (octombrie)
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 Din păcate, cheltuielile sunt mult mai mari decât anul trecut:
337,52 miliarde lei au fost la 10 luni cheltuielile

 Întrebat despre veniturile fiscale la 10 luni: Nu le am în față.
 Trimestrul 4 va fi unul pozitiv față de trimestrul 3 (în ceea ce

privește economia n.r.)
 Discuțiile sunt avansate (cu privire la amânarea ratelor la bănci

n.r.). Criteriile cred că le voi anunța săptămâna viitoare.
 Voi merge la ședințele de politică monetară pentru a prezenta

punctul de vedere al Finanțelor exact acolo în momentul în care se
iau deciziile.

 Nu are drept de vot Ministerul Finanțelor, dar poate să participe.

(Sursa: hotnews.ro)

• Klaus Iohannis a convocat sedinta CSAT pe 3 decembrie. Tematica
referitoare la Strategia de vaccinare anti-COVID-19 in Romania, pe
ordinea de zi

Presedintele Klaus Iohannis a convocat sedinta Consiliului Suprem de
Aparare a Tarii (CSAT) pentru joi, 3 decembrie, de la ora 15.00 la Palatul
Cotroceni, prin sistem de videoconferinta, transmite Administratia
Prezidentiala.

"Pe ordinea de zi a sedintei este inclusa tematica referitoare la Strategia
de vaccinare anti-COVID-19 in Romania", mai arata comunicatul de
presa al Presedintiei romane.

Seful statului a afirmat miercuri ca a fost luata decizia ca mai intai sa fie
discutata Strategia in sedinta Guvernului, care probabil va avea lor
vinerea aceasta, iar apoi sa fie dezbatuta in CSAT.

"Dupa ce se aproba strategia in Guvern, ea va fi facuta publica. Va
ramane o perioada in care cei de la Ministerul Sanatatii, care vor fi
initiatori, vor explica despre ce este strategia, cum este gandita. Dupa ce
va fi dezbatuta si probabil asumata in CSAT, voi mai face si eu niste
referiri, vor exista conferinte de presa si asa mai departe", a explicat
presedintele Iohannis, intr-o conferinta de presa sustinuta miercuri la
Cotroceni.

Acesta a adaugat ca intelege faptul ca oamenii sunt sceptici in ceea ce
priveste vaccinarea impotriva coronavirusului, insa prin campania privind
vaccinarea, datele vor deveni mult mai clare.

https://ziare.com/klaus-johannis/
https://ziare.com/stiri/csat/
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"Eu am inteles ca sunt oameni sceptici in ceea ce priveste vaccinarea, am
inteles ca sunt chiar si persoane din zona medicala care inca sunt sceptice.
Insa, prin aceasta campanie si prin procedurile de punere in circulatie a
acestor vaccinuri, datele vor deveni mult mai clare. Si sunt convins ca pe
masura ce campania de vaccinare va avansa, informatiile vor veni, vor fi
verificate, fiindca pe masura ce se vor vaccina milioane si milioane de
oameni pe tot globul, vom avea foarte repede date concludente medicale.
Acest scepticism sunt convins ca va scadea si tot mai multi romani vor
intelege ca asta este metoda prin care se poate stopa pandemia si alta nu
e", a completat Klaus Iohannis.

(Sursa: hotnews.ro)

• Schimbări majore în legislația RCA: Șoferii care fac accidente
soldate cu vătămări corporale sau decese vor plăti cu 40% mai
mult pe viitoarele asigurări auto

Asigurații RCA care au făcut un accident soldat cu vătămarea sănătății şi
a integrității corporale ori decesul uneia sau mai multor persoane vor fi
penalizați prin creșterea cu 40% (4 clase de malus) a prețului la
asigurarea auto obligatorie pe care o vor încheia în anul ulterior
producerii accidentului, potrivit unui proiect al ASF, care modifică
sistemul bonus-malus din legislația RCA. În prezent, șoferii vinovați sunt
penalizați doar cu 2 clase de malus, indiferent de severitatea accidentului.
Vezi în articol ce alte schimbări majore sunt pregătite până la finalul
acestui an.

Autoritatea de Supraveghere Financiară (ASF) a supus joi dezbaterii
publice un proiect care modifică și completează Norma nr. 20/2017
privind asigurările auto din România.

Mai multe schimbări importante vor avea loc până la sfârșitul acestui an,
în condițiile în care autoritatea așteaptă observații față de acest
proiect până la data de 5 decembrie 2020.

 Vezi aici proiectul de normă și referatul de fundamentare

https://ziare.com/stiri/circulatie/
https://asfromania.ro/
https://asfromania.ro/
https://asfromania.ro/
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-11-26-24444804-0-proiect-norma-modificare-normei-20.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-11-26-24444805-0-referat-fundamentare-site26112020.pdf
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Prețul poliței RCA va crește semnificativ în funcție de severitatea
accidentului produs

Una dintre schimbările majore va fi la sistemul bonus-malus din
asigurările auto RCA, în sensul aplicării diferențiate a malusului în
funcție de severitatea accidentului, respectiv dacă în urma producerii
acestuia au rezultat sau nu vătămări corporale sau decesul unor persoane.

Proiectul propune în acest sens următoarele schimbări la Art. 32 din
actuala Normă RCA:

(3) Asigurații sunt penalizați prin aplicarea unui malus, respectiv
majorarea primei de asigurare, în funcție de caz, astfel:
a) cu două clase pentru fiecare eveniment din care au rezultat numai
prejudicii materiale;
b) cu patru clase pentru fiecare eveniment soldat cu vătămarea sănătății şi
a integrității corporale ori decesul uneia sau mai multor persoane.”

În prezent, în actuala legislație, se precizează doar că:
"dacă în perioada de referinţă sunt înregistrate daune plătite, asiguraţii
sunt penalizaţi prin aplicarea unui malus, respectiv majorarea primei de
asigurare prin penalizarea cu două clase pentru fiecare eveniment pentru
care s-a plătit o despăgubire."

 Ce este sistemul bonus-malus și cum s-ar traduce aplicarea
unor penalizări cu 4 clase de malus

Click pentru a deschide

https://media.hotnews.ro/media_server1/image-2020-11-26-24444782-0-bonus-malus.jpg
https://media.hotnews.ro/media_server1/image-2020-11-26-24444782-0-bonus-malus.jpg
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Sistemul bonus-malus a fost introdus în legislația RCA ca o măsura
de responsabilizare a participanților la trafic, urmărind ca șoferii
prudenți să nu plătească o primă de asigurare RCA similară cu cei
care fac accidente.

Conform datelor ASF, sistemul bonus-malus influențează prima de
asigurare în funcție de daunalitatea înregistrată în anul în care ți-ai
încheiat polița RCA.

În situaţia în care în perioada de referință nu au fost înregistrate
daune plătite, la reînnoirea poliței RCA vei beneficia de un bonus,
respectiv o reducere a primei de asigurare. În situația în care în
perioada de referință au fost înregistrate daune plătite, la reînnoirea
poliței RCA vei fi penalizat prin aplicarea unui malus, respectiv
majorarea primei de asigurare. Malusul se aplică la reînnoirea
poliţei de asigurare în anul următor celui în care au fost plătite
daune pe baza poliței RCA.

Sistemul bonus-malus este format din 8 clase de bonus (B) şi 8
clase de malus (M). Reducerea maximă (bonusul) de care un
asigurat poate beneficia este de 50%, în timp ce penalizarea
maximă (malusul) care poate fi aplicată este de 180%. La stabilirea
unui malus contează data plății daunei și nu data producerii
acesteia, sau persoana care a condus vehiculul. Clasa B0 este
atribuită unui asigurat nou, fără istoric de daune.

Cu alte cuvinte, conform modificărilor propuse acum de ASF,
pentru un șofer începător care din nefericire ar produce un
accident soldat cu vătămări corporale, prețul asigurării sale
standard (B0) ar crește în următorul an cu 4 clase malus, deci cu
40% față de prețul plătit înainte de a face accidentul.

 Alte detalii și exemple de calcul bonus-malus - în GHID-ul RCA
realizat de ASF

 Verifică aici ce clasă de bonus-malus ai la asigurarea RCA a
mașinii tale.

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-11-26-24444788-0-ghid-rca.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-11-26-24444788-0-ghid-rca.pdf
https://www.aida.info.ro/ro/bonus-malus
https://www.aida.info.ro/ro/bonus-malus
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Alte schimbări majore în afară de sistemul bonus-malus propuse
acum de ASF:

 - clarificarea condițiilor de autorizare și practicare a asigurării
RCA, în sensul în care autorizarea nu se aplică doar pentru
practicarea RCA în România, ci permite asigurătorului RCA să
practice această activitate pe întreg teritoriul UE;

 - clarificarea termenului în care informațiile cu privire la
încheierea contractelor RCA și daunele avizate sunt transmise
către baza de date cu asigurările RCA încheiate pe teritoriul
României (baza de date AIDA ce este dezvoltată și administrată de
către BAAR);

 - clarificarea condițiilor în care contractele RCA pot rămâne în
vigoare în cazul transmiterii dreptului de proprietate asupra
vehiculului asigurat și în special în cazul vehiculelor pentru care
se efectuează transferul de proprietate ca urmare a încetării unui
contract de leasing financiar;

 - completarea obligațiilor asigurătorilor RCA de a transmite
informații cu privire la stabilirea gradului de răspundere în
producerea accidentului și la modul de soluționare al cazurilor de
culpă comună;

 - clarificarea modului de evaluare a prejudiciilor pentru lipsa
de folosință a vehiculului avariat, inclusiv înlocuirea temporară a
acestuia prin stabilirea documentelor în baza cărora contravaloarea
acestor prejudicii poate fi solicitată și clarificarea modului de
calcul a perioadei pentru care se acordă despăgubiri:

 - introducerea posibilității completării formularului de
„Constatare amiabilă de accident” prin intermediul unei
aplicații electronice agreate în comun de către asigurătorii RCA.

De asemenea, pentru a da posibilitatea legală BAAR de a încheia acorduri
de reciprocitate și cu organismul similar din Regatul Unit al Marii
Britanii și Irlandei de Nord pentru asigurarea protecției reciproce a
rezidenților din ambele state, se propune introducerea unei prevederi în
acest sens, astfel încât persoanele fizice şi juridice rezidente să
beneficieze de garanția reciprocă pe baza încheierii unui protocol.

(Sursa:hotnews.ro)
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• Românii au subscris peste 2,3 miliarde lei la Fidelis. Vineri, ora
13:00, termenul limită/ Situația pe fiecare emisiune în parte

Românii pot subscrie la titlurile de stat Fidelis până vineri la ora 13:00.
Este vorba de trei emisiuni, una în euro și două în moneda națională. Până
astăzi, inclusiv, valoarea totală subscrisă se ridică la peste 2,3 miliarde lei.
A fost depășită suma din vară, când Ministerul Finanțelor a atras circa 2
miliarde.

Situația pe fiecare emisiune în parte:

1 an (lei) – 547 milioane lei

3 ani (lei) – 501,4 milioane lei

5 ani euro – 257 milioane euro

Procedura de subscriere:

Emisiunea în lei

· Pe baza unui formular de subscriere, în cazul BT Capital
Partners&Banca Transilvania și BRD - Groupe Société Générale S.A.,
sau în baza unui contract de investiții financiare pe piața bursierã deschis
la unul din membrii Sindicatului (BTCP, BCR, BRD) sau la intermediarii
autorizați care au semnat cu Lead Manager-ul (BT Capital
Partners&Banca Transilvania) angajamentul privind respectarea
condițiilor ofertei;

· Pentru subscriere, încasarea cupoanelor și a valorii nominale la scadențã,
investitorii trebuie sã menționeze un cont bancar pentru plãți ulterioare.

Emisiunea în Euro

· Se realizeazã doar în baza unui contract de investiții financiare pe piața
bursierã deschis la unul din membrii Sindicatului de intermediere sau la
intermediarii autorizați pentru tranzacții la Bursa de Valori București care
au semnat cu Lead Manager-ul angajamentul privind respectarea
condițiilor ofertei.

(Sursa:hotnews.ro)
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• Guvernul anunta un proiect pentru modernizarea a 3 centrale de
energie termica in Bucuresti. Nicusor Dan: Dintr-un necesar de 1,5
miliarde euro, acum avem 0,5

Virgil Popescu a anuntat, intr-o conferinta de presa joi, ca Elcen a depus
proiecte pentru modernizarea centralelor Progresul, CET Vest si Sud din
Capitala, prin Fondul de Modernizare. Ministrul Economiei a adaugat ca
este vorba de proiecte in valoare de 370 milioane euro, finantate prin
acest Fond, incepand cu anul viitor. El a mai spus ca vor creste eficienta
de exploatare si cea energetica de la 50%, cat este in prezent, la 97-98%.
Primarul general Nicusor Dan a explicat ca astfel de actiuni vor face ca
energia electrica si agentul termic sa fie mai ieftine si vor fi un mare plus
pentru reducerea poluarii.

"Am avut o discutie punctuala pe incalzirea municipiului Bucuresti. Am
avut o discutie foarte serioasa si aplicata impreuna cu conducerea Elcen,
secretar de stat cu domnul Dan Dragan care se ocupa de Fondul de
Modernizare si doamna Nicolaescu. Am discutat problema Elcen,
problema incalzirii municipiului Bucuresti, problema retelelor de
termoficare primare si secundare. Evident gasim solutii la nivelul
Ministerului Economiei. Ieri am anuntat intr-o conferinta de presa
iminenta iesire din insolventa a companiei detinute de minister, Elcen.
Se va intampla acest lucru. Astazi am discutat la Minister, ne-am uitat pe
proiectele depuse pe Fondul de modernizare. Elcen a depus trei proiecte
pentru modernizarea si cresterea randamentului centralelor Progresul,
CET Vest si Sud. Per total vorbim de 370 milioane euro proiecte care vor
fi finantate, prin Fondul de Modernizare, incepand cu anul viitor. Vorbim
despre o crestere a eficientei energetice si o crestere a eficientei in
exploatare de la undeva 50% acum spre 97-98%, dupa modernizare.

Practic vorbim inclusiv de o scadere a pretului la gigacalorie, crescand
aceasta eficienta. Vorbim de echilibrarea sistemului de incalzire in
Bucuresti, pentru ca in momentul de fata pompam din CET Sud ca sa
ajungem in nordul Bucurestiului. Acolo exista un dezechilibru si avem un
alt proiect pe care alta companie a noastra, SAPE, il face pe
amplasamentul vechii termocentrale CET Titan. Acolo vorbim de o
investitie de 58 milioane euro pentru a construi un CET nou, cu acelasi
randament de 50 de megawati, si cand vom finaliza acest investitii putem
spune ca sistemul de incalzire al municipiului Bucuresti este cu
cogenerare de inalta eficienta si asigura securitatea energetica a

https://ziare.com/virgil-popescu/
https://ziare.com/nicusor-dan/
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Bucurestiului, prin producerea de energie electrica, pe inelul
Bucurestiului, cat si securitatea termica, prin asigurarea agentului termic
in Capitala", a declarat Virgil Popescu, la finalul intalnirii de lucru cu
premierul Ludovic Orban si primarul general al Capitalei Nicusor Dan, si
reprezentantii ELCEN, pe tema furnizarii energiei termice in Bucuresti.

Ministrul Economiei a reamintit de contractul semnat de primarul general
privind reabilitarea unei parti din reteaua termica.

"Domnul Nicusor Dan a semnat contractul pentru reabilitarea unei parti
din reteaua termica. Am spus tot timpul ca in paralel cu modernizarea
companiilor care produc energia termica si electrica, trebuie reabilitat si
sistemul. Sunt convins ca impreuna cu PMB vom reusi ca in sfarsit, in
mandatul 2021-2024 sa rezolvam acest lucru, sa nu mai avem probleme
cu incalzirea municipiului Bucuresti", a completat Popescu.

La randul sau, Nicusor Dan a afirmat ca necesarul pentru modernizarea
retelei de distributie este de 1,5 miliarde, dintre care exista 0,5 miliarde.

"Am spus la inceputul mandatului ca sistemul termic din Bucuresti e una
dintre prioritatile mele. Avem mai multe probleme. Avem o problema
financiara istorica si acesta a fost obiectul discutiei cu ministrul de
Finante de dimineata.

Exista acest Fond de Modernizare pentru cele trei din cele patru mari
centrale pe care le are Bucuresti si aplicatia pe care Elcen a facut-o catre
acest Fond de Modernizare. Exista problema distributiei agentului termic,
unde in urma cu doua-trei saptamani am semnat acel contract cu
Ministerul Fondurilor Europene, de 300 milioane euro. Domnul
prim-ministru ne-a mai mai promis 200 milioane. Ne ducem pe productie
trebuie sa ne ducem la jumatate miliard de euro. Pe ceea ce inseamna
modernizarea retelei, ne ducem la un necesar de 1,5 miliarde din care,
pentru moment, avem 0,5 miliarde, dar exista bani pe care Bucurestiul sa
ii acceseze, trebuie doar ca noi sa ne miscam sa face licitatiile, contractele
si sa lucram in viteza", a declarat edilul.

Acesta a adaugat ca modernizarea centralelor "inseamna eficienta
economica, producem si energie electrica si agentul termic mai ieftin si
inseamna un mare plus pe reducerea poluarii. Avem un risc de
infringement pe oxizi de azot, unul pe dioxid de carbon, unul pe poluarea
cu praf si construirea de centrale pe Bucuresti inseamna o reducere
substantiala".

https://ziare.com/ludovic-orban/
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Premierul Ludovic Orban a explicat ca Romania va beneficia in perioada
mare de finantari importante de la nivel european.

"In urmatoarea perioada, Romania va beneficia de finantari extrem de
importante de la nivel european. Primul pilon este bugetul UE in cadrul
exercitiului financiar multianul 2021-2027. Un pilon extrem de important
in care Romania e una dintre putinele tari care beneficiaza de o crestere a
finantarilor. Al doilea pilon e cel reprezentat de Planul de Rezilienta si
Recuperare, in valoare de 33 miliarde. Romania beneficiaza de finantare
in cadrul programului SURE, finantat de la nivelul Comisiei Europene.
Am primit vestea ca vom putea accesa primele 3 miliarde de euro, iar
banii vor fi folositi pentru sustinerea companiilor si alte masuri care sa
permita, in situatia de reducere a cererii, statul sa poata sa finanteze
companiile, pentru a putea recupera locurile de munca", a spus Orban.

Seful Executivului a vorbit si despre Fondul de Modernizare care este
mai putin cunoscut, iar tara noastra va beneficia de circa 6 miliarde euro
pentru a finanta proiecte in mai multe domenii si bani vor proveni
dintr-un procent de certificate CO2.

"Mai putin cunoscut este un alt pilon: Fondul de Modernizare. In
perioada 2021-2030 Romamnia va beneficia de aproximativ 6 miliarde
euro pentru finantarea unor proiecte in mai multe domenii.
De unde vin banii? Dintr-un procent de certificate CO2. Exista mai multe
tari care beneficiaza de aceasta finantare. Romaniei ii revin aprox 200
milioane de certificate care ne duc la garantia unei finantari de chiar peste
6 miliarde euro. Banii pot fi folositi pentru a finanta de regula cheltuieli
de investitii in Pilonul I si II, primul e destinat investitiilor in capacitati de
producere prin cogenerare si investitii in energie verde regenerabila,
modernizarea investitiilor de transport a energiei termine. Pilonul II este
30% din suma sunt pentru capacitati pe gaz care nu functioneaza in
sistem de cofinantare", a completat prim-ministrul.

Ludovic Orban a vorbit si despre proiectele Elcen finantate prin acest
fond.

"De exemplu, pentru Elcen, prin cele 3 proiecte, se va produce energie
termica in cogenerare, in cele 3 CET-uri. Aceste finantari nu vor fi doar
pentru Bucuresti, ci vor fi pentru toata tara. Aceasta resursa e extrem de
importanta pentru ca poate fi folosita sa finantare un domeniu care nu a
beneficiat de investitiile necesare in 30 de ani si anume productia de
energie termica care sa alimenteze in Bucuresti si marile orase.

https://ziare.com/stiri/transport/
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Foarte multe resurse publice sunt alocate pentru a finanta intr-un fel lipsa
de eficienta a acestor sisteme.

Tot acesti bani vor fi utilizati in cadrul unor proceduri de selectii
transparente, pe baza unor criterii care vor fi stabilite de Guvern, evident
tinand cont de toate exigentele la nivel european. Ma bucur enorm ca in
Bucuresti, impreuna cu un primar general serios, care este hotarat sa fie in
parteneriat cu Guvernul, vom putea sa generam cu adevarat capacitate a
productiei de enegie termica si electrica si care sa permita, refacand si
reteaua de distributie sa putem sa furnizam energia termica la un pret
mult mai mic. Cu cat sunt pierderile mai mici si din cladiri, vom avea si
un proiect pentru reabilitare termica, putem sa crestem rapid eficienta
termica si sa oferim servicii de calitate", a conchis premierul.

(Sursa:ziare.com)

• Strategia naţională de vaccinare anti-COVID ar putea fi aprobată
vineri de Guvern

Strategia naţională de vaccinare anti-COVID ar putea fi aprobată în
şedinţa de guvern de vineri, urmând ca săptămâna viitoare să fie adoptată
de Consiliul Suprem de Apărare a Ţării.

De altfel, preşedintele Klaus Iohannis a convocat pentru joia viitoare
CSAT, în sistem videoconferinţă, pe ordinea de zi fiind inclusă şi
tematica referitoare la Strategia de vaccinare anti-COVID-19 în România,
după cum a anunţat Administraţia Prezidenţială.

"S-a decis ca această strategie de vaccinare să fie discutată şi aprobată în
Guvern în prima şedinţă, care probabil va avea loc în această săptămână,
vineri, iar săptămâna viitoare aceeaşi strategie să fie luată în discuţie în
CSAT", declara Klaus Iohannis zilele trecute, într-o conferinţă de presă la
Palatul Cotroceni.

El a precizat că, după ce documentul va fi aprobat în Guvern, va fi făcut
public şi o perioadă reprezentanţii Ministerului Sănătăţii vor explica
întreaga campanie.

Preşedintele şi-a exprimat speranţa că, în momentul în care vor exista
date concludente referitoare la vaccinare, scepticismul cu privire la
vaccinul anti-COVID va scădea.

(Sursa: Agerpres)
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• Europa, blocată de Ungaria și Polonia: Budapesta și Varșovia își
mențin veto-ul față de bugetul UE și cer modificarea tratatelor

Premierii ungar şi polonez, Viktor Orban şi Mateusz Morawiecki, au
confirmat joi, la Budapesta, că ţările lor îşi vor menţine veto-ul asupra
bugetului multianual al UE în cazul unei condiţionări a accesării
fondurilor europene de evaluări privind situaţia statului de drept şi au
estimat că introducerea unei asemenea condiţionalităţi se poate face
numai prin modificarea tratatelor UE în urma unei conferinţe
interguvernamentale, potrivit Agerpres.

''Obiectivul nostru este să prevenim un mecanism care nu va consolida, ci
va submina statul de drept în interiorul UE prin degradarea lui la un
instrument politic. Condiţionalitatea propusă eludează Tratatul UE,
foloseşte definiţii vagi şi termeni ambigui, fără criterii clare asupra
justificării sancţiunilor şi nu cuprinde garanţii procedurale concrete'',
explică cei doi lideri în declaraţia lor comună, prezentată de agenţia MTI.

Propunerea lor comună este ca mai întâi ''să fie puse la dispoziţie
fondurile necesare cât mai repede posibil'' şi apoi ''să vedem dacă trebuie
să legăm statul de drept şi interesele financiare ale Uniunii'', consemnează
France Presse.

''Propunerea actuală este inacceptabilă pentru Ungaria'', a spus Viktor
Orban într-o declaraţie de presă consemnată de agenţia EFE, adăugând că
o asemenea condiţionalitate în UE ''va servi la crearea unei supremaţii a
majorităţii, nu a dreptului''.

Legarea dezbaterii politice privind statul de drept de gestionarea
economică a crizei provocate de pandemia de coronavirus este
''iresponsabilă'', a mai declarat premierul ungar, susţinând că această criză
necesită decizii economice rapide.

Cât despre dreptul de veto, Viktor Orban a amintit că acesta este prevăzut
în tratatele UE şi o ţară membră îl poate exercita atunci când consideră că
îi sunt afectate interesele, iar în cazul de faţă ''Ungaria nu va accepta o
propunere care să fie inacceptabilă pentru Polonia, şi invers''.

La rândul său, Mateusz Morawiecki a estimat că propunerea privind
condiţionarea accesării fondurilor europene ''este motivată politic'' şi ea
''ar putea conduce la dezintegrarea UE''.

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/viktor-orban_290.html
https://www.agerpres.ro/
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''Propunerea noastră comună este să facilităm adoptarea rapidă a
pachetului financiar prin stabilirea unui proces în doi timpi. Pe de o parte,
să limităm domeniul de aplicare al oricărei condiţionalităţi bugetare
suplimentare pentru protejarea intereselor financiare ale Uniunii conform
concluziilor Consiliului European din luna iulie. Pe de altă parte, să
discutăm în Consiliul European dacă trebuie stabilită o legătură între
statul de drept şi interesele financiare ale Uniunii. Dacă se decide astfel,
atunci procedurile corespunzătoare prevăzute în Tratate, inclusiv
convocarea unei conferinţe interguvernamentale, trebuie luate în
considerare pentru a negocia modificările necesare ale Tratatelor'',
menţionează de asemenea cei doi prim-miniştri în declaraţia lor comună.

Ungaria se teme în special că va fi sancţionată pentru măsurile ei
împotriva migraţiei şi pentru chestiunile ce ţin de identitatea de gen,
precum înscrierea definiţiei familiei tradiţionale în Constituţie propusă
recent de guvernul de la Budapesta, în timp ce Polonia se află în conflict
cu instituţiile europene pe tema reformelor judiciare şi a drepturilor
persoanelor LGBT.

În cadrul unui vot preliminar la reuniunea de săptămâna trecută a
reprezentanţilor permanenţi ai statelor UE, Polonia şi Ungaria şi-au pus în
aplicare ameninţarea că vor bloca prin veto bugetul multianual al UE
pentru perioada 2021-2027 (de 1.074 de miliarde de euro) şi planul de
redresare ''Next Generation'' (de 750 de miliarde de euro), dacă va fi
adoptat acordul convenit la începutul lunii între Parlamentul European şi
preşedinţia germană a Consiliului UE privind introducerea criteriului
condiţionalităţii.

Acest acord prevede că, la propunerea Comisiei Europene şi cu aprobarea
unei majorităţi calificate a statelor membre, vor putea fi suspendate
fondurile europene în cazul statelor membre acuzate că încalcă statul de
drept (independenţa justiţiei, a presei, drepturile fundamentale etc),
mecanism considerat de guvernele polonez şi ungar un instrument arbitrar
bazat pe criterii politice şi ideologice.

Cum Ungaria şi Polonia nu puteau opri singure acest mecanism de
condiţionalitate a accesării fondurilor europene, adoptat la acea reuniune
prin majoritate calificată, rezervele exprimate de aceste ţări au împiedicat
adoptarea acordului asupra cadrului financiar plurianual şi a deciziei
privind resursele proprii, care necesită unanimitate.

Această criză a creat şi tensiuni în interiorul Partidului Popular European
(PPE), din care face parte şi formaţiunea Fidesz a premierului Viktor
Orban, în prezent autosuspendată din PPE.
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Astfel, eurodeputatul ungar Tamas Deutsch, membru al Fidesz, l-a acuzat
pe preşedintele grupului PPE din Parlamentul European, germanul
Manfred Weber, că se comportă ca un membru al Gestapo-ului. ''El spune
că dacă nu avem nimic de ascuns, atunci nu avem de ce a ne teme.
Mi-aduc aminte că Gestapo-ul (...) avea acelaşi slogan'', a declarat
eurodeputatul, citat France Presse, el susţinând că aceste afirmaţii ale sale
sunt ''amuzante şi uşoare în comparaţie cu ceea ce spun unii eurodeputaţi
despre Ungaria''.

La rândul ei, preşedinta Comisiei Europene, Ursula von der Leyen, a
cerut Poloniei şi Ungariei ca, dacă nu doresc mecanismul de
condiţionalitate, să se adreseze Curţii de Justiţie a Uniunii Europene
(CJUE), în loc să blocheze bugetul european şi planul de relansare
post-pandemie.

(Sursa: Agerpres)
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